
 1 

 
 

  
VERSLAG van de vergadering van het dagelijks bestuur van de ISD Bollenstreek, 

gehouden op woensdag 8 maart 2023 
 

AANWEZIG  de heer D.T.C. (Dennis) Salman, lid en voorzitter  
mevrouw J.A.C. (Jolanda) Langeveld, lid 
de heer J. (Jan) van Rijn, lid en plv. voorzitter  

                                  de heer R.J. ’t Jong, secretaris  
 mevrouw C.A.M. (Elian) Cozijn, notulist 

mevrouw R.G.E. (Reny) Wietsma-Biesbroek (portefeuillehouder Wmo 
Teylingen) 

AFWEZIG mevrouw E.W.A. (Elsbeth) Koek, lid 
 

   
1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
De voorzitter heet iedereen van harte welkom. 
Mevrouw Koek is met kennisgeving afwezig. 
Bij de ISD vindt op 8 en 9 maart 2023 de audit voor Schulddienstverlening plaats. 
Secretaris stelt voor om het voorstel ‘Woonsituaties Participatiewet’ (agedapunt 11) van de agenda te 
halen. Reden is niet dat de notitie niet goed is, maar dat er nog vragen zijn over Beschermd wonen 
waarop de ISD nog geen antwoord heeft gekregen. De materie is ingewikkeld en daarom is het van 
belang om eerst duidelijkheid te krijgen. Er vindt op korte termijn een overleg plaats tussen 
beleidsmedewerker Beschermd wonen, kwaliteitsmedewerker Katwijk en de ISD. Gemeenten zijn 
verantwoordelijk voor het beleid Beschermd wonen en de ISD voor de uitvoering. De notitie gaat over 
meer dan alleen Beschermd wonen. De notitie komt terug op een volgend overleg van het dagelijks 
bestuur.         
Aan de agenda wordt bij agendapunt 14 toegevoegd: Jaarstukken ISD 2022, Toeslagenaffaire, 
Energietoeslag en Zorgfraude.   

 
2. a. Verslag dagelijks bestuur van 15 december 2022 
 
Tekstueel 
Het dagelijks bestuur heeft het verslag vastgesteld.  
 
Naar aanleiding van: 
Geen opmerkingen. 
 
2. Verslag extra dagelijks bestuur van 26 januari 2023 

 
Tekstueel 
Het dagelijks bestuur heeft het verslag vastgesteld.  
 
Naar aanleiding van: 
Geen opmerkingen.  
         
3. Lijst van toezeggingen 
Het dagelijks bestuur heeft de lijst van toezeggingen besproken en geactualiseerd. Een aantal 
toezeggingen kan van de lijst af. Deze toezeggingen staan op de agenda. 
Toezegging 2020-05 (I-Heath): over twee weken heeft de heer Van Rijn een gesprek met bestuurders 
van zorgaanbieders en bespreekt of een van hen daar iets in kan betekenen.   
Toezegging 2022-08 (omgaan gedrag klanten): bespreken tijdens een volgend overleg met het MT 
van de ISD.  
Toezegging 2022-16 (evaluatie Meedoen): heeft eerder op de agenda van het dagelijks bestuur 
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gestaan. Formeel is het project afgelopen en krijgen gemeenten het overgebleven budget via de 
Jaarrekening 2022 terug. HLT heeft interesse in het project ‘Lekker Fit’. In Noordwijk heeft dit geleid 
tot postieve resultaten. De heer Van Rijn agendeert dit project voor het PHO van HLT.       
  
4. Ingekomen stukken en overzicht besluiten beleidsstukken 2021 en 2022 

 
4.a Ingekomen en uitgaande stukken 
Geen opmerkingen.  
 
b. Overzicht beleidsstukken 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.  
De evaluatie van de Individuele inkomenstoeslag en de juiste verordening Wmo staat in Noordwijk 
gepland op de raad van 28 maart 2023.     
 
5. Notitie kosten beheersbaar houden inclusief procedure 
De notitie is een aantal keer in het dagelijks bestuur besproken. Secretaris heeft de laatste 
ontwikkelingen vermeld. Het invoeren van een eigen hogere bijdrage is in strijd met de wet en er 
komen steeds meer rechterlijke uitspraken dat dit niet mag. Het wetsvoorstel voor resultaatgericht 
indiceren is van tafel en dat betekent dat we voor de Hulp bij het Huishouden naar p x q toe moeten 
gaan. Uit de jaarcijfers 2022 blijkt dat de uitgaven voor de Hulp bij het Huishouden nog steeds de 
duurste post blijft. 
Het dagelijks bestuur heeft van gedachten gewisseld over hoe het voorstel met de raden bespreken 
en wat wel/niet concreet voorstellen. De genoemde voorstellen zijn mogelijkheden die er zijn, maar 
betekent niet dat dit ook het advies van de ISD is. De meningen over het wel/niet invoeren van de 
eigen bijdage en daarmee afwijken van de wet zijn verdeeld. Bestuurders vinden het wel belangrijk om 
de maatschappelijke discussie over bepaalde opties aan te gaan met de raad. De vraag is ook gesteld 
of een goedkopere scootmobiel die een snelheid heeft van 6 km een optie is in plaats van de optie 
algemeen gebruikelijk. Dat is een optie om die als standaard te hanteren, waarbij maatwerk altijd 
mogelijk blijft en dat geldt ook bij een voorziening die algemeen toegankelijk is. Secretaris voegt deze 
optie van de lichtere variant voor een scootmobiel aan het voorstel toe.  
Het dagelijks bestuur vindt het belangrijk om eerst informatie bij de raden op te halen en dan als 
dagelijks bestuur pas een formeel besluit te nemen. De ISD past het voorstel aan net zoals het 
stoplichtenmodel van Utrecht. Het voorstel gaat naar de colleges toe en de leden van het dagelijks 
bestuur kunnen vanuit hun functie als wethouder daar een advies aan toevoegen. 
Het dagelijks bestuur vindt het belangrijk dat keuzes gemaakt worden op basis van trends en 
ontwikkelingen en niet op basis van incidenten.  
Secretaris geeft aan dat naar zijn mening invoeren van HbH light financieel gezien het meeste 
oplevert en wettelijk ook kan. Voor het proces is het volgende afgesproken. 
De ISD past de notitie aan met het stoplichtenmodel, zodat duidelijk is welke opties mogelijk zijn, 
waarbij groen betekent doen, oranje dat het kan en het dagelijks bestuur daar achter kan staan, maar 
dat het wel commotie kan geven en rood betekent wettelijk niet toegestaan.  
Voorstel is om de notitie eerst in een openbare en beeldvormende sessie met de raad te bespreken 
en later voor besluitvorming in de commissie en de raad. In het voorstel moet wel helder staan waar 
de formele bevoegdheden liggen. Na de sessies vindt een terugkoppeling naar het dagelijks bestuur 
plaats. Het is daarnaast goed om aan te geven dat bij de totstandkoming van het voorstel ook de 
adviesraden sociaal domein zijn betrokken. Het dagelijks bestuur adviseert om het voorstel gelijktijdig 
met de raden ook naar de adviesraden sociaal domein te sturen. 
Afhankelijk van het besluit/de gevoelens van de raden moet de verordening Wmo aangepast worden.   
Het is ook een optie om niets te doen en de financiële consequenties te accepteren. Lokale 
afwijkingen zijn mogelijk met de kanttekening dat dit voor de betreffende gemeente kan leiden tot 
extra uitvoeringskosten.   
De ISD stuurt de aanbeidingsbrief met bijlagen vooraf eerst naar het dagelijks bestuur toe.         
 
6. Evaluatie Wet inburgering 
Het dagelijks bestuur heeft de evaluatie besproken. Zoals in het beleidsoverleg is aangegeven had het 
proces van de nieuwe Wet inburgering aan de voorkant beter gedaan kunnen worden, door de ISD al 
in een vroeg stadium erbij te betrekken. Ook door landelijke ontwikkelingen is het traject vertraagd. Na 
een langzame start gaat het nu beter en loopt de ISD in 2023 ook in. Het is goed om daarbij de 
begroting 2023 rekening mee te houden. Het dagelijks bestuur is blij met deze evaluatie en vraagt of 
Vluchtelingenwerk hierbij betrokken is geweest, omdat Vluchtelingewerk aangeeft dat de intake niet 
integraal wordt gedaan. Er zit een verschil tussen de intake Participatiewet en die voor de Wet 
inburgering. De ISD is verantwoordelijk voor het wettelijk deel van de wet en Vluchtelingenwerk voor 
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het maatschappelijk deel. De voorliggende evaluatie is gemaakt om een beeld te krijgen van de 
praktijk bij de ISD. Afgesproken is dat de ISD over zes maanden met een uitgebreide evaluatie komt 
en de ervaringen van Vluchtelingenwerk daarbij ook meeneemt. Uitgebreide evaluatie komt op de lijst 
van toezeggingen voor het 3e kwartaal 2023 te staan. Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van 
deze evaluatie en wacht de uitgebreide evaluatie af.      
 
7. Evaluatie Vroegsignalering  
He dagelijks bestuur heeft de evaluatie besproken en een aantal vragen gesteld. De vraag is gesteld 
of jongeren met schulden snel te vinden zijn. Als een jongere een schuld heeft bij één van de 
convenantpartijen, dan krijgt de ISD die melding en onderneemt actie. Het aantal convenantpartijen 
neemt steeds toe en daardoor kunnen we de Vroegsignalering steeds beter doen. De wet wordt 
breder en met meer budget kunnen we met andere partijen ook meer doen/gezamenlijk zaken 
oppakken. 
Uit de bijlage blijkt dat de meldingen van Stek zijn gestegen en die van Dunea zijn gedaald. Dat is 
toeval/niet verklaarbaar. Positief is dat meldingen van Stek binnenkomen. 
De ISD stuurt brieven, belt of gaat op huisbezoek. Hoe inwoners bij en huisbezoek reageren is 
wisselend en soms ook lastig. Het aantal schuldregelingen bij de ISD is niet toegenomen, maar de 
vragen bij het Budegtinformatiepunt wel en dat is positief. De ISD gaat in het kader van 
Vroegsignalering niet langs bij ondernemers met betalingsachtertanden. Ondernemers kunnen terecht 
bij de afdeling Bbz of het spreekuur voor zelfstandigen. Het dagelijks bestuur heeft verder geen 
vragen en de ISD stuurt deze evaluatie namens het dagelijks bestuur naar de raden toe.  
          
8. Tussenevaluatie Schuldhulpverlening 
Op verzoek van de raad van Hillegom is deze tussenevaluatie gemaakt. Het dagelijks bestuur vindt 
het een mooi document en met een paar aanpassingen kan deze voor kennisgeving naar de raden 
toe. 
Het dagelijks bestuur vindt het jammer dat bij de netwerkbijeenkomst over schulden, die gemeenten 
hebben georganiseerd, de raden niet waren uitgenodigd. 
In de tussenevaluatie staat dat Noordwijk nog niet is aangesloten bij de Schuldhulproute. Voorzitter 
gaat dat intern in Noordwijk nog na. 
De vraag is gesteld of punt 8 past in de maatschappelijke cyclus. Dat heeft te maken met de 
wetswijziging, waarbij de aflossingstermijn van 3 jaar naar 1,5 jaar gaat. Dat is de reden waarom het 
beleidsplan gedeeltelijk aangepast moet worden. Omdat het niet helder is of dat in het 4e kwartaal 
2023 haalbaar is, past de ISD de tekst aan, waarbij duidelijk wordt dat het beleid door de nieuwe wet 
aangepast wordt. Bij het aangepaste voorstel geeft de ISD dan ook aan wat gedaan/opgepakt is en 
wat nog open staat.  
Het gevoel bestaat dat tijdens de wachttijd van 120 dagen er niets gebeurd. De praktijk is dat mensen 
wel meteen geholpen worden en schulden bevroren worden. Het is goed om in de tussenevaluatie 
aan te geven wat er plaatsvindt in die 120 dagen.     
  
9. Pilot Schuldenrechter 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van de deelname.   
 
10. Evaluatie bijzondere bijstand  
Het doel van dit voorstel is om eerst de richting te bepalen en daarna de voorstellen verder uit te 
werken. Alles wat benoemd staat is mogelijk en bijzondere bijstand is een bevoegdheid van het 
dagelijks bestuur. Wanneer extra geld nodig is, dan is dat wel een bevoegdheid van de raad.  
Er zijn bestuurders die positief zijn over de voorstellen en ook bestuurders die graag meer inzicht 
willen hebben in het totaal van alle regelingen die de ISD en gemeenten hebben voor minima. De 
vragen die daarbij horen zijn: sluiten de regelingen op elkaar aan, zijn er regelingen die knellen, blijft 
werken lucratief, moeten we voor bepaalde doelgroepen (bv statushouders) wel/geen uitzonderingen 
maken. De voorliggende notitie is nu gebaseerd op de dagelijkse praktijk bij de ISD.  
Het dagelijks bestuur stelt voor om een keer een bijeenkomst te organiseren, waarbij het dagelijks 
bestuur, ambtelijk gemeenten en ambtelijk ISD aanwezig zijn. Dan kunnen we met elkaar kijken waar 
we heen willen, waarbij de wens ook is om daar met de bril van het vangnet naar te kijken. Bij de 
discussie kunnen wensen van gemeenten meegenomen worden. Op basis van het coalitie-akkoord 
geeft voorzitter aan dat Noordwijk geen ruimte heeft voor verruiming van het minimabeleid.          
 
11. Woonsituaties Participatiewet 
Is van de agenda gehaald.  
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12. Stand van zaken maatschappelijke Zorg 
Secretaris heeft de stand van zaken toegelicht. De ISD heeft nog niet alle dossiers van Leiden 
ontvangen. Alle informatie van klanten zit in het systeem en Beschermd Wonen loopt. Het aantal 
aanvragen voor Beschermd wonen valt met 17 nog mee. De ISD verwacht dat de kosten voor de 
gemeenten lager uitvallen dan de kosten die Leiden in rekening bracht.  
Het aantal aanvragen voor maatschappelijk opvang is relatief vrij hoog. De verwachting was een 
beperkt aantal op jaarbasis en de ISD heeft er al 5 ontvangen. Daarnaast heeft de Binnenvest 
afgelopen week 43 gesprekken gevoerd. Dit onderwerp blijft nog een vast agendapunt. 
Bestuurders bespreken in het BOSD de bestuurlijke afstemming met Holland Rijnland.     
 
13. Jaarverslag Clientenraad 2022 en verslag overleg 13 februari 2023 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het jaarverslag en van het verslag van het overleg 
met de Cliëntenraad. Het dagelijks bestuur vond het een prettig gespek op  
13 februari 2023. Het jaarverslag gaat voor kennisgeving naar de raden toe.    
 
14. Wat verder ter tafel komt/Rondvraag 

 
Jaarstukken 2022 
De concept jaarcijfers 2022 zijn bekend en de ISD stuurt deze conceptcijfers 8 maart 2023 alvast ter 
informatie naar de beleidsmedewerkes toe. Secretaris geeft aan dat de ISD op alle 
programmaonderdelen geld overhoudt en dat iedere gemeente geld terugkrijgt.  
Ondanks een lager BUIG-budget zijn de uitgaven circa € 1 miljoen lager. 
De uitgaven Loonkostensubsidie zijn iets hoger, maar dat is vanwege de systematiek geen probleem. 
Van het budget statushouders is budget over en dat geldt ook voor het project Meedoen. Aan 
inkomensondersteundende maatregelen is meer uitgegeven. Van het budget voor de energietoeslag 
2022 blijft iets van het budget over. Totaal blijft op de post Inomen € 1,84 miljoen over.  
Bij de Exploitatiekosten zijn de uitgaven circa € 500.000 lager dan begroot.      
Bij de post Zorg (Wmo en Jeugd) zijn bij alle gemeenten de uitgaven lager dan begroot en dat komt 
vooral door de uitgaven Jeugd.  Uitgaven voor Hulp bij het Huishouden blijven hoog.  
Conclusie is dat de ISD binnen de begroting 2022 is gebleven. Advies is dat gemeenten overgebleven 
budget voor de posten Wet inburgering en Meedoen reserveren voor 2023. Daarnaast mogen 
gemeenten er niet vanuitgaan dat er jaarlijks een vergelijkbaar budget overblijft op de post Inkomen. 
Mede op basis van de jaarcijfers 2022 stelt de ISD de begroting 2024 op. Secretaris stelt voor dat de 
ISD in de begroting alleen de verwachte uitgaven opneemt en niet meer de verwachte BUIG-
budgetten. Het dagelijks bestuur gaat daarmee akkoord. 
 
Toeslagenaffaire 
Er komen steeds meer verzoeken binnen om schulden kwijt te schelden. De ISD voert voor Noordwijk 
de Toeslagenaffaire uit en HLT doet dit zelf. De ISD krijgt ook vragen van burgers uit HLT. 
Er komen vragen binnen, waarvan de vraag is of er wel een causaal verband is met de 
Toeslagenaffaire. Secretaris heeft met de ambtelijk contactpersonen van de gemeenten een overleg 
gehad en voor het dagelijks bestuur/de colleges komt een gezamenlijk voorstel over ‘hoe om mee om 
te gaan?’, zodat helder is wat nodig en mogelijk is. Vanuit het dagelijks bestuur is de vraag gekomen 
of de ISD de uitvoering ook voor HLT kan doen. Zonder de lijst van betrokkenen kan de ISD 
ambtshalve niets doen. De heer Van Rijn bespreekt de optie om de opdracht aan de ISD te geven in 
het PHO van HLT.    
   
Energietoeslag 2023 
De ISD heeft de energietoeslag 2022 afgerond en dat betekent dat alle bedragen zijn uitbetaald. 
Daarnaast heeft de ISD aan 4237 inwoners de eerste termijn van de energietoeslag 2023 deel 1 
betaald en heeft iedereen een brief ontvangen. Op basis van het besluit van het dagelijks bestuur 
heeft de toekenning en uitbetaling ambtshalve plaatsgevonden. De ISD krijgt nu meldingen van 
inwoners dat hun inkomen hoger is en dat ze geen recht meer hebben op de energietoeslag 2023  
deel 1. Het dagelijks bestuur heeft besloten om deze energietoeslag dan ook niet toe te kennen en de 
betrokkenen een brief te sturen met daarbij een cadeaubon voor hun eerlijkheid. 
       
Zorgfraude 
Het opsporen van mogelijke Zorgfraude kost veel tijd. De ISD werkt voor de Sociale Recherche 
samen met Katwijk. Katwijk heeft daarnaast het toezichthouderschap Wmo goed georganiseerd. De 
ISD gemeenten hebben eerder alleen gekozen voor de calamiteitenvariant. Het dagelijks bestuur staat 
open om over Zorgfraude en hoe organiseren het gesprek aan te gaan. Secretaris komt binnenkort 
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met een notitie over Zorgfraude. 
 
Rondvraag 

• Er zijn signalen dat bij sommige dagbestedingen het aantal klanten afneemt. Is dat verklaarbaar? 
Klanten mogen zelf een keuze maken naar welke dagbesteding ze gaan. Daar heeft de ISD geen 
invloed op.   

• De vraag is gesteld hoe het staat met de de wachtlijsten/de termijnen bij de ISD? Secretaris geeft 
aan dat het beter gaat, maar dat het gewenste resultaat er helaas nog niet is. Het lukt niet om bij 
alle aanvragen de wettelijke termijnen te halen, dat is overigens een landelijk beeld. Dat komt 
onder andere door de arbeidsmarkt, het hoger ziekteverzuim en het aantal meldingen Wmo. Het 
lukt de ISD wel om vacatures te vervullen, maar het vertrek van ervaren medewerkers en het 
inwerken van nieuwe medewerkers kost tijd. Secretaris komt voor een volgend overleg met 
informatie over de stand van zaken van de wachttijden/termijnen, spoedaanvragen en wat valt 
onder spoed.       

   
Aldus vastgesteld in de vergadering van het dagelijks bestuur d.d. 12 april 2023 
 
 
 
De voorzitter,       De secretaris, 
D.T.C. Salman                                                               R.J. ‘t Jong 


